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Datum : 1 maart 2021  
   
Aan : Meedenkgroep Herijking Spelregels   
   
Van : Projectgroep Herijking Spelregels 
   
Betreft : Beantwoording vragen gesteld tijdens de online Meedenkavond op 2 februari 2021,  

over Herijking Bewonersbudgetten 
 

 
 

1. Waarom is TLO budgethouder van het bewonersbudget, en niet het bewonersoverleg?  
Een budget kan alleen worden toegekend aan een privaatrechtelijke rechtspersoon (een coöperatie, 
stichting of vereniging), niet aan individuele personen. Anders zou het theoretisch mogelijk zijn dat 
iemand het bewonersbudget voor privédoeleinden zou aanwenden. 

De meeste Bewonersoverleggen in Arnhem hebben nu (nog) geen officiële rechtsvorm. 

NB. In de oude Spelregels staat bij punt 1: "Het Bewonersoverleg is een adviescommissie van het 
college van B&W in de zin van art. 84 van de Gemeentewet." Ook deze adviescommissie was geen 
officiële rechtsvorm. 

 

2. Als je als Bewonersoverleg een wettelijke rechtspersoon bent, kan je dan als BO zelf optreden 
als budgethouder? Zo ja, kunnen de spelregels hier op worden aangepast?  
In het geval een Bewonersoverleg een privaatrechtelijke rechtspersoon is, dan kan een BO zelf 
optreden als budgethouder. We hebben de spelregels hier al op aangepast. 

 
3. Welke ruimte is er om een BO in te richten als stichting?   

Het is aan een Bewonersoverleg zelf om te kiezen voor een passende organisatievorm. 

 

4. Hoe zijn de parameters die samen het dashboard vormen, gewogen?    
De vier parameters (leefbaarheid, sociale cohesie, gemiddeld besteedbaar inkomen en aantal 
huishoudens tot 120% van het minimumloon) zijn elk even zwaar gewogen. 

 

5. Waarom wordt niet gekozen voor het toekennen van een budget op basis van een ingediende 
begroting?  
De gemeente kiest voor de lijn van 'vertrouwen en minimale bemoeienis', voor een laagdrempelig 
systeem dat BO's in de gelegenheid stelt om zelf te kiezen waar het bewonersbudget à 3,50 euro per 
bewoner voor kan worden ingezet. De inhoudelijke verantwoording daarover aan de wijk ligt bij hen, 
niet bij de TLO's. 
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6. Een aantal bewonersoverleggen wil ook invloed op de besteding van de wijkbudgetten waar de 
TLO's over gaan. Waarom is dit niet opgenomen in de spelregels?   
'Wijkbudget' is feitelijk een onjuiste benaming. Het gaat hier om een deel van de gemeentelijke 
begroting dat gebiedsgericht is ingedeeld en onder verantwoordelijkheid valt van de Teams 
Leefomgeving. Besteding van deze gebiedsgerichte budgetten valt buiten de Spelregels. Wel kunnen 
bewoners hierop hun invloed laten gelden via het opstellen van wijkprogramma's. De wethouder heeft 
onlangs de raad een toezegging gedaan dat zij werkt aan het vergroten van het inzicht in en de 
transparantie van de bestedingen per gebied. 

 

7. Wanneer gaan de spelregels en de toekenning van de nieuwe budgetten in?  
Per 1 januari 2022. 

 

8. Stel dat een wijk meer overhoudt dan de 30% die je als reserve mag hebben, waar gaat dit geld 
dan naar toe? Blijft het behouden voor de wijk of gaat het naar de algemene middelen?   
Met ingang van 2023 is de maximaal toegestane reserve 30% van het toegekende budget. Als een 
wijk meer geld overhoudt, dan gaat dit naar de algemene middelen. 2022 is een overgangsjaar: wijken 
die per 1 januari 2022 een reserve hebben, mogen daarvan een bedrag meenemen ter waarde van 
max. 30% van het nieuwe budget. Als de reserve groter dan die 30% en er een concreet plan met 
begroting aan ten grondslag ligt, dan mag de reserve aan dat plan besteed worden, maar alleen in het 
kalenderjaar 2022. Ontbreekt zo'n plan, dan kunnen TLO en bewoners ervoor kiezen om dit bedrag in 
2022 in te zetten voor een project dat bijdraagt aan de realisatie van de wijkplannen. Dat laatste na 
goedkeuring door de Raad. 

        

9. Levert gebruik van de landelijke leefbaarheidsmonitor een andere uitkomst op?  
De landelijke leefbaarheidsmonitor wordt tweejaarlijks opgesteld aan de hand van honderd criteria 
verdeeld over de volgende thema's: woningen, bewoners, voorzieningen, veiligheid en fysieke 
omgeving. Er wordt gewerkt met de kwalificaties zwak, voldoende, ruim voldoende, goed, zeer goed 
en uitstekend. Voor Arnhem levert deze landelijke leefbaarheidsmonitor een grotendeels vergelijkbaar 
beeld op met het thema 'leefbaarheid' dat wij als een van de parameters in het dashboard gebruikten. 

Voor de wijken die er in de nu gekozen variant echt op achteruit gaan, levert deze landelijke 
leefbaarheidsmonitor geen significant ander beeld op: Klarendal scoort 'voldoende' en Sint Marten / 
Sonsbeek-Zuid en Heijenoord / Lombok 'goed tot zeer goed'.   

De landelijke leefbaarheidsmonitor heeft ook nog een aantal nadelen: 

• Sociale aspecten komen er niet in terug. Het zijn harde en feitelijke gegevens. 
• Er zit geen oordeel van bewoners over hun leefomgeving in. 
• Er is weinig relatie naar het doel van de budgetten: verbeteren verbinding in de wijk.  
• De monitor is lastig in te passen in de systematiek die we gebruikt hebben.    
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10. In het overzicht van de bewonersbudgetten worden Malburgen en Presikhaaf conform de CBS-
indeling opgeknipt in meerdere delen. In de praktijk werken deze wijken met één 
overkoepelend bewonersoverleg en wordt er gewerkt met één bewonersbudget. Kunnen we 
deze werkwijze blijven hanteren?    
Ja, dat staat de Bewonersoverleggen geheel vrij. 

 

11. Opmerking: sommige wijkkenmerken, zoals bijvoorbeeld eenzaamheid, zijn niet meegenomen 
in de weging. 
Het thema eenzaamheid is niet apart meegewogen. Als een Bewonersoverleg dit een belangrijk 
thema in de wijk vindt, dan kan het BO met TLO bespreken welke aanpak mogelijk is om hier iets aan 
te doen.   

 
12. Opmerking: wij zijn het niet eens met het laten vervallen van de officiële status van de 

bewonersoverleggen en vinden ook dat het bewonersoverleg zwaarwegende adviezen 
uitbrengt.   
In de oude spelregels heeft het bewonersoverleg nog de status van adviescommissie van het college 
van B&W in de zin van art. 84 van de Gemeentewet, een commissie waarvan de leden worden 
benoemd. In de nieuwe spelregels is dat niet meer het geval. Omdat de gemeente ernaar streeft dat 
meer bewoners meer invloed op hun eigen leefomgeving hebben, moet toetreden tot een BO 
laagdrempelig zijn en moet het BO vooral zelf zijn vorm en werkwijze bepalen. Ook kunnen er 
meerdere bewonersoverleggen in één wijk zijn. Daarom is de term 'zwaarwegend' niet meer van 
toepassing. NB. Ook bij officiële adviesraden zoals de Adviesraad Jeugd, Adviesraad Wmo en de 
Adviesraad Werk en Inkomen wordt de term 'gevraagd en ongevraagd advies uitbrengen' gebruikt, 
niet de term 'zwaarwegend advies'. 

Het feit dat we de Bewonersoverleggen zo actief hebben betrokken hebben bij de herijking van de 
spelregels en bewonersbudgetten, geeft aan dat de gemeente de Bewonersoverleggen zeer serieus 
neemt en wil blijven nemen. 


